



Mohamed Khider University of Biskra
Faculty of Law and Political Science
Law Department



Second semester

handout in module:

**Criminal Law
terminology**

**Directed to first-year Master
of Criminal Law students**

Prepared and Compiled By

Dr : lazhar benaissa

University Season : 2024/2025



The Second lecture

تابع مقدمة عامة حول وسائل الإثبات

Following to general introduction to means of proof

طرق الإثبات: وهي الوسائل التي حددها القانون للشخص كي يمكنه أن يقيم الدليل على صحة ما يدعيه ، لذلك فإن طرق الإثبات هي أدلة الإثبات.

Methods of proof: These are the means that the law has determined for a person to be able to establish evidence of the validity of what he claims. Therefore, methods of proof are evidence of proof.

هناك العديد من طرق الإثبات، وقد قررها المشرع الجزائري في القانون المدني في باب إثبات الالتزام بحسب الترتيب، وقوة الإثبات وهي: الكتابة، البيعة (شهادة الشهود) الإقرار، اليمين، الخبرة، المعاينة والقرائن في المواد من 323 إلى 350 من القانون المدني.

There are many methods of proof, and the Algerian legislator has decided on them in the Civil Code in the chapter on proof of obligation, according to the order and strength of proof, which are: writing, evidence (witness testimony), admission, oath, expertise, inspection, and circumstantial evidence in Articles 323 to 350 of the Civil Code.

1- الكتابة: تعتبر الكتابة من أهم طرق الإثبات، والكتابة هي عبارة عن تسلسل لحروف

أو أوصاف أو أرقام أو أية علامات أو رموز ذات معنى مفهوم مهما كانت الوسيلة التي

تستنسخ عليها: (ورق، دعائم إلكترونية).

1 -**Writing:** Writing is considered one of the most important methods of proof, and writing is a sequence of letters, descriptions, numbers, or any signs or symbols with a concept meaning, whatever the means that it is reproduced on: (Paper, electronic pillars).